
27. august 2021 
 
Orientering om den aktuelle situation om bredbånd og Novomatrix, jvf generalforsamling i juli 
2021 
 
På vegne af den afgåede arbejdsgruppe med focus på bedre bredbånd har jeg lavet denne 
ufuldstændige orientering om et projekt, som startede med at lede efter penge i den statslige 
Bredbåndspulje for at ende som en ren privat løsning med opbakning fra en lang række 
grundejerforeninger. 
  
Den løsning, der er valgt, er altså en individuel aftale mellem udbyder og kunde. Og er i princippet  
grundejerforeningen uvedkommende.  Men uagtet, at det er tilgået info på mail og Facebook, så alle 
andre brugere har de samme oplysninger som jeg har, så er der nogle få ting som bør tydeliggøres:  
 
Timing: 
 I kalenderen for projektet står der stadig, at der er signal igennem til alle sebesat den 1.september. 
Det er nok en drømme-deadline, men i hvert fald er  der nogen som allerede nu har signal igennem. 
Så signalet vil komme snart til alle.  
  
Ejerforhold: 
 Novomatrix ejer stikledningen og fiberudtaget (stikket indenfor). Men brugeren bestemmer , hvad 
der skal flyde i fibernettet. 
 Selskabet siger, at det er normale, og at det svarer til TDC’s forretningspraksis igennem alle årene. 
Teoretisk set kan Novematrix trække stikket, men hvorfor skulle de det, som de siger. Og 
spørgsmålet er, om man overhovedet kan begynde at pille ved noget på en privat grund uden 
tilladelse, som de også siger. Så vi har medfinansieret et fibernet, som ejes af Novomatrix, men 
bruges af os. 
Routeren er under alle omstændigheder købt af brugeren. Man kan købe en router i El-giganten eller 
tilsvarende. Men iflg Novomatrix vil man ikke kunne bruge en You See router på Novomatrix’ 
fibernet, fordi You See routeren er låst til You See netværket. 
 
 
Mange hilsner 
 
Søren Fersløv Andersen 
 
Æblehaven 12 
  
 


